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Protokół Nr V/2019 

z przebiegu obrad V sesji Rady Gminy Lubiszyn 

odbytej w dniu 28 marca 2019 roku 

 

Sesja rozpoczęła się o godz.1320 i zakończyła się o godz.1445 

 

Na sesji obecnych było 15 radnych według załączonej listy obecności. 

 

Do punktu 1 porządku obrad: 

W.Zwieruho – Przewodniczący Rady Gminy – dokonał otwarcia V sesji Rady Gminy 

Lubiszyn, witając radnych i przybyłych gości. 

Stwierdził, iż na stan 15 radnych na sesji obecnych jest 15 radnych, wobec czego rada może 

obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

 

Do punktu 2 porządku obrad: 

W.Zwieruho - przedstawił proponowany porządek obrad, który został przyjęty jednogłośnie 

w niżej podanym brzmieniu (Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik). 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z IV sesji. 

4. Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2019 rok. 

5. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubiszyn 

na lata 2019-2027. 

6. Projekt uchwały w sprawie opłaty targowej, zarządzenie poboru tej opłaty w drodze inkasa 

oraz określenie inkasentów i wysokości ich wynagrodzenia. 

7. Projekt uchwały w sprawie poboru podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego w drodze 

inkasa oraz określenia inkasentów i wynagrodzenia za inkaso. 

8. Projekt uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Lubiszyn oraz określenia granic obwodów publicznych szkół 

podstawowych,  

od dnia 1 września 2019r. 

9. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości stanowiącej 

własność Wojciecha i Ewy Zwieruho. 

10. Projekt uchwały w sprawie określenia stawki jednostkowej dotacji przedmiotowej dla 

samorządowego zakładu budżetowego – Zakładu Usług Komunalnych w Lubiszynie w 

roku budżetowym 2019. 

11. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Gorzowskiemu w celu realizacji zadania inwestycyjnego. 

12. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gorzowskiemu w 

celu realizacji zadania inwestycyjnego (droga Brzeźno-Buszów). 

13. Projekt uchwały w sprawie uznania za pomnik przyrody (buk – Leśnictwo Lubiszyn). 

14. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy między sesjami. 

15. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy z pracy między sesjami. 
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16. Interpelacje i wnioski radnych. 

17. Wolne wnioski i informacje. 

18. Zamknięcie obrad sesji. 

Do punktu 3 porządku obrad: 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła protokół z IV sesji. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 4 porządku obrad: 

W.Zwieruho przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej. 

P.Wawrzaszek – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych pozytywnie zaopiniowała 

przedstawiony projekt uchwały, jednak po komisji nastąpiły zmiany. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr V/37/2019. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 5 porządku obrad: 

W.Zwieruho przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Lubiszyn na lata 2019-2027. 

P.Wawrzaszek – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych pozytywnie zaopiniowała 

przedstawiony projekt uchwały. 

B.Pampuchowicz – Myślałam, że będziecie Państwo mieli wątpliwości, ale ponieważ nie 

wszyscy uczestniczyli w Komisji Budżetowej, chciałam Państwa uwagę zwrócić na 

pojawiającą się sytuację alarmową po stronie wskaźników mówiących o możliwości zadłużenia 

się gminy. Tak, jak powiedziałam na Komisji Budżetowej, proszę zwrócić uwagę, że sytuacja 

powodująca zmiany poziomu wydatków bieżących w stosunku do dochodów bieżących 

wywołana w poprzedniej uchwale powoduje załamanie się na ten moment, to nie jest ostateczna 

sytuacja w Wieloletniej Prognozie Finansowej, ale moim obowiązkiem jest poinformowanie 

Państwa o tym. Chciałabym, abyście państwo czytali uważniej przedstawiane materiały, że nie 

zaczynamy spełniać relacji wynikającej z art. 242 i do roku 2021 ta relacja nam się troszeczkę 

załamuje. Nie jest to jakaś ostateczna sytuacja, która mówi o tym, jakie będą możliwości 

finansowe gminy, ale już dyskutowaliśmy na Komisji budżetu i zwracaliśmy na to uwagę. 

Wydaje mi się, że warto żeby wszyscy Państwo mieli ogląd takiej sytuacji i wiedzieli o takich 

możliwościach. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr V/38/2019. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 6 porządku obrad: 

W.Zwieruho przedstawił projekt uchwały w sprawie opłaty targowej, zarządzenie poboru tej 

opłaty w drodze inkasa oraz określenie inkasentów i wysokości ich wynagrodzenia. 
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P.Wawrzaszek – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych pozytywnie zaopiniowała 

przedstawiony projekt uchwały. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr V/39/2019. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 7 porządku obrad: 

W.Zwieruho przedstawił projekt uchwały w sprawie poboru podatku od nieruchomości, 

rolnego i leśnego w drodze inkasa oraz określenia inkasentów i wynagrodzenia za inkaso. 

P.Wawrzaszek – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych pozytywnie zaopiniowała 

przedstawiony projekt uchwały. 

Rada Gminy większością głosów (14 „za”, 1 „przeciwny”) podjęła w/w uchwałę Nr 

V/40/2019. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 8 porządku obrad: 

W.Zwieruho przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Lubiszyn oraz określenia granic obwodów 

publicznych szkół podstawowych, od dnia 1 września 2019r. 

D.Grabarczyk – Komisja Oświaty i Spraw Socjalno-Komunalnych Gospodarczych 

pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr V/41/2019. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 9 porządku obrad: 

W.Zwieruho przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

nieruchomości stanowiącej własność Wojciecha i Ewy Zwieruho. 

Szanowni Państwo, to się odnosi również do tego, że wczoraj miałem dziwne pytania w swojej 

miejscowości i żona telefony, więc dzisiaj dopiero, po wczorajszym dniu doświadczam, jak 

bardzo ważne jest uzasadnienie każdej uchwały. Chciałbym Państwu tylko powiedzieć, że 

praktycznie nie jestem właścicielem tej części działki już od 2007 r, bo w 2007 r zaczęła się 

cała procedura projektowa, gdzie wyraziłem zgodę, że na tej działce może być wybudowana 

przepompownia. Inwestorem była gmina. Dopiero od 2013r, kiedy została posadowiona ta 

przepompownia, rozpocząłem procedurę formalnego przekazania tej działki i to trwało, niestety 

do 2019 r. 

D.Grabarczyk – Komisja Oświaty i Spraw Socjalno-Komunalnych Gospodarczych 

pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr V/42/2019. 
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Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 10 porządku obrad: 

W.Zwieruho przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia stawki jednostkowej dotacji 

przedmiotowej dla samorządowego zakładu budżetowego – Zakładu Usług Komunalnych w 

Lubiszynie w roku budżetowym 2019. 

M.Kwiatkowski – Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska pozytywnie opiniuje 

projekt uchwały, który pozwoli oszczędzić budżety domowe mieszkańców Lubiszyna. W 

ramach naszej pracy zwróciliśmy uwagę na wzrost stawki, który jest dość znaczny, jednak po 

wyjaśnieniach Pana Wójta i Pani Wice wójt, komisja pozytywnie opiniuje przedstawiony 

projekt uchwały. 

W.Prętki – Szanowni Państwo, pozwoliłem sobie wcześniej porozmawiać z Panem 

Kierownikiem Zakładu usług Komunalnych i oczywiście nie będę głosował przeciw tejże 

uchwale, ale budzi ona moje wątpliwości, a już mówię, dlaczego? Otóż, przyjmując tą uchwałę 

nie dofinansowujemy wszystkich ścieków z terenu gminy Lubiszyn. Dofinansowujemy tych, 

którzy posiadają kanalizację, ewentualnie koszt wywozu przez Zakład Usług Komunalnych jest 

w jakiś sposób konkurencyjny dla pozostałych firm, które wypompowują ścieki, ponieważ 

zgodnie z treścią uchwały są tylko dotowane ścieki z kanalizacji i ścieki, które wywozi z posesji 

ZUK, czyli nie jest to do końca sprawiedliwe. Nie wiem, czy dałoby się to inaczej sformułować, 

czy znaleźć inną formułę tej dotacji. W każdym razie jedno jest pewne, nie do końca jest to 

sprawiedliwe.  

R.Jaworski – Pani Wójt zapewne wszystko Państwu wyjaśniła. Chciałem państwu odczytać 

taką podstawę prawną, jak to się dzieje, żeby to nie było, że sobie zakład samodzielnie nalicza, 

jak chce i sobie tam winduje ceny, czy ewentualnie je dopasowuje. To nie jest tak. Jak Państwo 

wiecie powstał nowy gospodarz wód powierzchniowych, podziemnych i wód żeglugi morskiej 

w Polsce, tzw. Gospodarstwo Wodne, czyli Wody Polskie.  Mam przed sobą decyzję Wodnego 

Gospodarstwa, która brzmi tak:  

„Po rozpatrzeniu wniosku złożonego przez przedsiębiorstwo wodociągowo – kanalizacyjne 

Zakład usług Komunalnych w Lubiszynie o zatwierdzenie taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia 

w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Lubiszyn na okres 3 lat 

z a t wi e rdz am taryfę dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 

ścieków na terenie Gminy Lubiszyn dla przedsiębiorcy Zakład Usług Komunalnych z siedzibą 

w Lubiszynie. Brzmienie taryfy określa załącznik.  

U z as ad n i en i e :  26 czerwca 2018 r do Regionalnego Zakładu Gospodarki Wodnej w 

Szczecinie wpłynął wniosek Zakładu Usług komunalnych z siedzibą w Lubiszynie o 

zatwierdzenie taryfy na okres 3 lat. Tym samym przedsiębiorstwo wypełniło obowiązek 

skorygowanej taryfy nałożonej 7 czerwca 2018 r i przedłożyło wniosek, w którym mając na 

uwadze powyższe, organ regulujący zawiadomił strony postępowania, itd. Na skutek 

rozpatrzenia wniosku o zatwierdzenie taryfy organ regulujący doszedł do wniosku i 

przekonania, że zasługuje on na uwzględnienie. U podstaw takiego rozstrzygnięcia legły 

następujące motywy: wniosek o zatwierdzenie taryfy jest kompletny pod względem 
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formalnym, czyli zawiera projekt taryfy, uzasadnienie, sprawozdanie finansowe i inne 

niezbędne informacje i tabele, o których mowa w ustawie o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę. 

Po analizie zmiany warunków ekonomicznych dokonywania przez przedsiębiorstwo 

wodociągowo – kanalizacyjne działalności w zakresie zaopatrzenia w wodę i odprowadzania 

ścieków, organ regulujący ocenił złożony wniosek o zatwierdzenie taryfy pod kątem celowości, 

podnoszenie przewidywanych kosztów działalności i uznał, że zapewniają one ochronę 

interesów odbiorców usług przed nieuzasadnionym wzrostem cen i stawek opłat za wodę i 

ścieki”. 

Zmierzam do tego, że zakład nie robi sobie tego samodzielnie, że jest kontrolowany, 

sprawdzany i cena za ścieki nie jest ceną wymyśloną przez nas tylko jest ceną ekonomiczną. 

Teraz od Państwa zależy, czy ta ekonomia, jak tutaj Pan Przewodniczący i Państwo mówiliście, 

będzie kosztowała wytwórców ścieków 2 zł więcej, czy też nie. To trafia na utrzymanie całej 

gospodarki wodno – ściekowej. Na oczyszczalni pracuje 1 pracownik a powinno pracować 2 

całodobowo. Dlatego, że mamy nową oczyszczalnię to podjąłem taką decyzję, że jej 

automatyka powinna nam pozwolić na wykorzystanie tego a dzieje się różnie. I teraz jak 

zatrudnię kolejnego pracownika i zapewnię jeszcze lepsze i prawidłowe funkcjonowanie to ta 

cena wzrośnie, co najmniej 0 1-2 zł uzyskaliśmy duży efekt ekologiczny, bo ścieki są badane, 

Zapraszam, można obejrzeć, jakie ścieki płyną do rowu, do Ścieniawicy. 

Kolejna rzecz, która doszła w związku z tym, to zbiera nam się rocznie ok. 200-250 ton osadu, 

którego kiedyś nie wywożono tylko był składowany. W tej chwili jest to 20 000zł minimum. 

Muszę się tego osadu pozbyć, bo nie mam gdzie go składać. Nowe przepisy będą generowały 

jeszcze inne wydatki, np. spalania i inne. To są koszty utrzymania, nie mówiąc, że nasza cała 

kanalizacja, itd., ma już swój stosowny czas. A to, co Pan Waldek mówił, też ma trochę racji, 

ale tak to wygląda na chwilę obecną. 

W.Prętki – Chciałbym tylko dodać, że wszyscy, którzy mieszkają poza miejscowościami, 

gdzie jest sieć kanalizacyjna wiedzą, że stawka Zakładu Usług Komunalnych to jest ok. 24 zł 

za 1 m3 ścieków. Natomiast stawka, wszyscy wiecie z uchwały ile wynosi w przypadku 

miejscowości, które mają sieć kanalizacyjną. A to jest podwójna premia dla tychże 

mieszkańców, bo najpierw wyłożyliśmy pieniądze na budowę kanalizacji a teraz jeszcze 

dopłacamy do tych ścieków. To, co mają myśleć inni, to, co myślą, tak jak ja m.in., płaczę i 

płacę, bo nie mam innego wyjścia. 

W.Zwieruho – Przypomnę tylko Panie Przewodniczący, że użytkownicy kanalizacji oprócz 

tego, że była jakaś dotacja wnosili swój wkład i to dość poważny. 

Rada Gminy większością głosów (14 „za”, 1 „wstrzymujący się”) podjęła w/w uchwałę Nr 

V/43/2019. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 11 porządku obrad: 

W.Zwieruho przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Gorzowskiemu w celu realizacji zadania inwestycyjnego. 
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D.Grabarczyk – Komisja Oświaty i Spraw Socjalno-Komunalnych Gospodarczych 

pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

P.Wawrzaszek – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych pozytywnie zaopiniowała 

przedstawiony projekt uchwały. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr V/44/2019. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 12 porządku obrad: 

W.Zwieruho przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Gorzowskiemu w celu realizacji zadania inwestycyjnego. 

D.Grabarczyk – Komisja Oświaty i Spraw Socjalno-Komunalnych Gospodarczych 

pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

P.Wawrzaszek – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych pozytywnie zaopiniowała 

przedstawiony projekt uchwały. 

M.Miszkiewicz – Rozumiem, że to jest pokłosie tej procedury przetargowej na tą drogę 

poprzednią i tu zostały nam jakieś środki? 

U.Stolarska – Wcześniej podjęliście państwo uchwałę o wartości kwoty, jaka by stanowiła 

dotację dla Powiatu w związku z realizacją pierwszego zadania, czyli drogi Wysoka – Ściechów 

I etap. Zaplanowany koszt przedsięwzięcia według cen, które kształtowały się w ub.r. 

przekraczał 4 mln zł, a w wyniku przetargu ten pozytywny efekt upływu czasu i racjonalizacji 

kosztów tego typu przedsięwzięć, z zadania 4 mln wartości, w wyniku przetargu uzyskano 

3 329 000zł. W związku z powyższym nie zmieniając wartości już wcześniej zadeklarowanej 

kwoty wsparcia dla Powiatu, biorąc pod uwagę i wartości, i koszty, i jednocześnie wielkie 

potrzeby, o których wszyscy mówiliśmy już od kilku lat, uznaliśmy, że te pieniądze będzie 

można przeznaczyć na wykonanie kolejnej drogi za zgodą powiatu, drogi Brzeźno – Buszów. 

I w związku z tym tutaj mamy zadeklarowane w dodatkowych uzgodnieniach z powiatem na 

wartość, którą Państwu proponujemy w tej uchwale na wykonanie remontu tej drogi, do którego 

Powiat przystąpi i wykona jeszcze w tym roku. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr V/45/2019. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 13 porządku obrad: 

W.Zwieruho przedstawił projekt uchwały w sprawie uznania za pomnik przyrody (buk – 

Leśnictwo Lubiszyn). 

M.Kwiatkowski – Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska pozytywnie odniósł się do tej 

uchwały dotyczącej pomnika przyrody zlokalizowanego w m. Ściechów. Po zapoznaniu się z 
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dokumentacją Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska pozytywnie ocenia ten 

projekt uchwały. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr V/46/2019. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 14 porządku obrad: 

Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy między sesjami 

okres 14.02.2019r. (sesja IV) – 28.03.2019r. (sesja V) 

15.02.2019r. -  Spotkanie z Komendantem Miejskim Policji w Gorzowie Wlkp. 

15.02.2019r. - Udział w zebraniu wiejskim poświęconym wyborowi Sołtysa i członków Rady 

Sołeckiej w sołectwie Ściechów. 

17.02.2019r. – Halowy Turniej Piłki Nożnej o Puchar Wójta Gminy Lubiszyn w Ściechowie. 

18.02.2019r. - Udział w zebraniu wiejskim poświęconym wyborowi Sołtysa i członków Rady 

Sołeckiej w sołectwie Wysoka. 

19.02.2019r.- Udział w zebraniu wiejskim poświęconym wyborowi Sołtysa i członków Rady 

Sołeckiej w sołectwie Tarnów. 

20.02.2019r. – Spotkanie przedstawicieli gmin członkowskich Towarzystwa Ubezpieczeń 

Wzajemnych TUW. 

20.02.2019r. - Udział w zebraniu wiejskim poświęconym wyborowi Sołtysa i członków Rady 

Sołeckiej w sołectwie Marwice. 

21.02.2019r. - Udział w zebraniu wiejskim poświęconym wyborowi Sołtysa i członków Rady 

Sołeckiej w sołectwie Baczyna. 

22.02.2019r. – Spotkanie z p. Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Gorzowie Wlkp. 

22.02.2019r. Udział w zebraniu wiejskim poświęconym wyborowi Sołtysa i członków Rady 

Sołeckiej w sołectwie Chłopiny. 

23.02.2019r. - Strzelecki Wielobój Myśliwski o " Zimowy Puchar Wójta Gminy Lubiszyn". 

25.02.2019r. – Spotkanie z p. V-ce Starostą Gorzowskim poświęcone wspólnym inwestycjom 

drogowym na terenie gminy Lubiszyn.  

25.02.2019r. - Udział w zebraniu wiejskim poświęconym wyborowi Sołtysa i członków Rady 

Sołeckiej w sołectwie Gajewo, Dzikowo. 

26.02.2019r. - Udział w zebraniu wiejskim poświęconym wyborowi Sołtysa i członków Rady 

Sołeckiej w sołectwie Lubno. 

27.02.2019r. – Wspólne posiedzenie Rady Gminy poświęcone inwestycji energetycznej i 

rozbudowie sieci PSE na terenie Gminy. 

28.02.2019r. – Udział w  konferencji „Informacja przestrzenna impulsem dla rozwoju 

lokalnego” w Urzędzie Marszałkowskim w Zielonej Górze. 

04.03.2019r. – Odebranie promesy na dofinansowanie utworzenia Klubu Seniora w Lubiszynie 

w ramach programu Senior +. 

04.03.2019r. – Wizyta Minister Rodziny Pracy i Polityki Społecznej Elżbiety Rafalskiej oraz 

Wojewody Lubuskiego Władysława Dajczaka w Klubie Seniorów w Baczynie. 

05.03.2019r. – Spotkanie z v-ce Prezydentem Gorzowa Wlkp. Jackiem Szymankiewiczem. 

 06.03.2019r. - Udział w  konferencji „Interreg – 15 lat po rozszerzeniu UE” w Zielonej Górze. 
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08.03.2019r. – Udział w Dniu Kobiet zorganizowanym przez Stowarzyszenie Szarlotka oraz 

sołectwo Baczyna. 

09.03.2019r. – Udział w Dniu Kobiet zorganizowanym przez sołectwo Ściechów. 

09.03.2019r. - Udział w Dniu Kobiet zorganizowanym przez sołectwo Staw. 

11.03.2019r. – Udział w konferencji zorganizowanej przez Wojewodę Lubuskiego na temat 

nowego programu „Fundusz Dróg Samorządowych”. 

13.03.2019r. – Spotkanie z przedstawicielami firmy Elbud Warszawa – wykonawca linii 400 

KV w relacji Baczyna – Krajnik. 

14.03.2019r. – Spotkanie z projektantem linii 110 KV w relacji Baczyna – Gorzów Wlkp. 

15.03.2019r. – Spotkanie Wójtów gmin członkowskich Stowarzyszenia „Kraina Szlaków 

Turystycznych”. 

 19.03.2019r. - Udział w posiedzeniu Zarządu Związku Celowego Gmin MG 6. 

22.03.2019r. – Udział w konferencji zorganizowanej przez Wojewódzki Zarząd Ochotniczych 

Straży Pożarnych w Zielonej Górze, konferencja odbyła się w Pałacyku Łąkomin. 

23.03.2019r. - Udział w Dniu Kobiet zorganizowanym przez sołectwo Kozin. 

Do punktu 15 porządku obrad: 

Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy z pracy między sesjami: 

20.02.2019r – Załatwianie wszelkich spraw administracyjno – biurowych. Podpisywanie 

uchwał. Spotkanie z energetykami (Polskie Sieci Elektroenergetyczne dot. budowy stacji w 

Baczynie i linii 400 kV). 

23.02.2019r – Uczestniczyłem w Turnieju Strzeleckim o Puchar Wójta Gminy Lubiszyn. Dwie 

rzeczy są ważne w tym turnieju, że wszystkie grupy społeczne się otwierają i swoją pomoc 

kierują do najbardziej potrzebujących. Podczas tego turnieju zebrano ogromne środki dla 2 

osób. 

27.02.2019r – Spotkaliśmy się z energetykami. 

04.03.2019r – Spotkanie z okazji pierwszego roku działalności klubu Seniora w Baczynie. 

Seniorzy przedstawili to, co zrobili przez ostatni rok. Natomiast obecna na tym spotkaniu Pani 

minister E.Rafalska udzieliła nam informacji, że powstanie nowy klub seniora w Lubiszynie i 

że będzie go dotowała w kwocie 150 000zł. 

14.03.2019r – Uczestniczyłem w Konkursie „Moja Mała Ojczyzna” w Szkole Podstawowej w 

Lubiszynie. 

15.03.2019r – Spotkanie robocze Rady Gminy Lubiszyn. 

18 i 20.03.2019r. – Dwie smutne uroczystości. W Lubiszynie żegnałem ostatniego kombatanta, 

który tu mieszkał i pożegnaliśmy naszego kolegę radnego, wspaniałego sportowca, działacza 

społecznego Czesława Wyszowskiego. 

25.03.2019r. – Posiedzenie Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i ochrony Środowiska. 

26.03.2019r – Posiedzenia Komisji Budżetu i Spraw Gospodarczych i Komisji Oświaty i Spraw 

Socjalno – Komunalnych. 

R.Herian – Od jakiegoś czasu borykamy się z zanikami napięcia w sołectwie Marwice. 

Słyszałem, że w innych miejscowościach jest podobnie. Próbowałem to ustalić z Panią Magdą, 

ale niewiele to dało. Nie wiem, jak dalej się za tą sprawę zabrać? 

U.Stolarska – ENEA jest monopolistą. Było to związane z prowadzonymi przez nich pracami 

modernizacyjnymi. Natomiast najważniejsze jest to żeby informować społeczeństwo o 
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planowanych wyłączeniach i tego trzeba się domagać i domagamy się. Natomiast, jak widać 

nie eliminuje to takich zachowań. Będziemy nadal o to zabiegać żeby takie sytuacje się nie 

powtarzały, bo szkody są naprawdę bardzo istotne, szczególnie dla przedsiębiorstw, które 

korzystają z energii. W związku z powyższym nie pozostaje nam nic innego jak nadal 

monitować i wnioskować, aby zaniechać takich praktyk, jakich doświadczamy. 

R.Herian – Ma to bardzo negatywny wpływ na sprzęt AGD w gospodarstwach 

indywidualnych. 

U.Stolarska – Oczywiście, nie może być tak, że to się dzieje bez informacji społeczeństwa. 

Do punktu 16 porządku obrad: 

K.Stefanek – złożył interpelację dot. bieżących napraw na odcinkach dróg gminnych (stanowi 

załącznik do protokołu). 

U.Stolarska – Drodzy Państwo, tak jak Państwo widzimy te potrzeby i podejmujemy działania, 

których do tej pory gmina nie podejmowała. Dzięki decyzji, jaką podjęliście Państwo o zmianie 

w budżecie, zabezpieczone są dodatkowe środki właśnie na działania doraźne w zakresie 

naprawy dróg. Chcemy niezwłocznie podjąć działania na zawarcie umowy ramowej z 

wykonawcą na naprawy doraźne. To umocni naszą pozycję i poprawi szybkość działania na 

zgłaszane potrzeby. Wiemy, że firm, które zajmują się takimi sprawami jest niewiele. 

Okoliczne gminy mają zawarte takie umowy i nas pozostawiono się gdzieś tam na końcu, jeśli 

nie trzeba było wykonywać takich zadań w okolicznych gminach. Dzisiaj podjęta uchwała 

spowoduje, że ogłaszamy przetarg na wyłonienie wykonawcy na naprawy doraźne w ramach 

umowy ramowej i będziemy reagować jak się da najszybciej. 

W.Zwieruho – Odnośnie tego tematu chcę jeszcze dopowiedzieć i prosić Panią Wójt, ponieważ 

Rada Gminy uchwaliła te pieniądze i one już są, bardzo bym prosił, żeby to, co było wieloletnią 

tradycją, żeby czynnik społeczny w postaci sołtysa, w postaci członka rady gminy, był zawsze 

przy odbiorach tych robót, bo to jest sprawa oczywista, że skoro asygnujemy pieniądze to 

chcielibyśmy zobaczyć, jak to zostało zrobione. 

U.Stolarska – Deklarujemy, że tak będzie. 

R.Herian – Mam pytanie do Pani Wójt. Na jakim etapie jest obecnie modernizacja oświetlenia 

drogowego na terenie całej gminy? 

U.Stolarska – Określamy warunki techniczne, jak i kosztorysy do wszystkich tych postulatów, 

które Państwo Sołtysi zgłosiliście. Jutro mamy kolejne spotkanie, które prawdopodobnie 

zakończy się tym, że wykonamy zlecenie do opracowania kosztorysów i wówczas z 

zaplanowaną na ten rok kwotą 460 000zł, w ty 10 000zł pochodzące z Funduszu Sołeckiego, 

będą przypisane do tych zadań, które w całości damy radę zrealizować. Oczywiście jest to 

zadanie trudne. Całe przedsięwzięcie planujemy zrealizować w ten sposób, żeby zlecić to w 

drodze przetargu, już mając też orientację, co się dzieje na rynku. Będą w tym przetargu 

uczestniczyć na pewno podmioty prywatne, które mają zdolność wykonywania takich zadań, 

jak i ENEA Oświetlenie. Ale jednocześnie też mogę powiedzieć, że przypadki, które uda się 

zrealizować natychmiast, bo nie trzeba rozbudowywać i doprojektowywać, sieci i elementy 

oświetlenia wraz ze skrzynkami, które w niektórych przypadkach będą niezbędne. I te będą 
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wyłowione z całego zadania i zlecone w trybie pilnym. Taki katalog niezbyt wielu zadań jest 

możliwy, więc będziemy prowadzić prace równolegle tak żeby to zadanie na wartość 460 000zł 

na pewno wykonać jeszcze przed sezonem jesiennym. 

G.Skorupska – Pani Wójt, gdzie to można sprawdzić, bo z kolegą nie wiemy, co będzie w 

Lubnie? 

U.Stolarska – Wszystko można sprawdzić w RIT. Oczywiście tak, jak deklarowałam 

wcześniej, te kwestie będą z Państwem konsultowane. 

S.Andrzejewski – Pani Wójt wyjaśniła, ale ja zasięgnąłem opinii byłej Pani Sołtys, gdzie te 

punkty miały być doświetlane u nas. Jest jedna dowieszka i 4 jakby rozbudowane i one na 

pewno będą potrzebowały projektu. Czy teraz w dalszym ciągu zgłaszamy te same punkty, bo 

więcej punktów nam nie potrzeba, tylko to, co Pani Sołtys zgłosiła. 

U.Stolarska – Punkty, które były zgłoszone przez poprzednią panią Sołtys, rozumiem, że Pan 

je zna? Te potwierdzone zostały zgłoszone do Pani Magdy Sobierajczyk i są właśnie w trakcie 

analizy. I tam gdzie będzie konieczność pociągnięcia nowej linii, postawienia słupów będzie to 

związane z koniecznością opracowania projektu. Natomiast, jeśli jest kwestia dowieszenia 

lampy to będzie wykonane. 

S.Andrzejewski – Jeszcze będę się spotykał z Panem z energetyki, bo dzwonił do mnie, bo o 

to prosiłem, dlatego będę wiedział dokładnie, jak to wygląda z jego strony. 

U.Stolarska – Wszystkie te kwestie będą z Państwem konsultowane. 

W.Prętki – Zacznę od Pytań do Pana Przewodniczącego. Pan, jako nasz reprezentant w ZCG 

MG-6 proszę zając się sprawą dosyć nietypową. Otóż w dniu wczorajszym zostałem 

przyatakowany przez kilkoro mieszkańców miejscowości Staw, że dostają upomnienia i 

wezwania do zapłaty od ZCG. Są to różne kwoty, za 2 lata, za 3 lata, nawet pojawia się w 

wezwaniu do zapłaty za rok 2012, kiedy jeszcze nie było systemu, nie było przekazanej 

gospodarki odpadami do ZCG a za tamten okres związek zażyczył sobie od jednego z 

mieszkańców zapłaty z odsetkami. Sytuacja wydaje mi się trochę dziwna. Okazuje się, że są to 

chyba jakieś próby wykorzystania niepamięci albo tego, że ludzie nie zgromadzą rachunków, 

bo nie pamiętają wielu spraw. Ludzie podchodzą sobie trochę swobodnie do tego 

przechowywania. Wiem, że opłata za śmieci jest podobnie jak podatek do urzędu skarbowego 

traktowana, więc za 5 lat powinniśmy te dowody wpłat przechowywać, ale niekoniecznie ludzie 

mają tego świadomość. Teraz sięganie wstecz i takie testowanie odporności psychicznej 

mieszkańców, zapłacą, czy nie zapłacą, jest chyba trochę niepoważne. 

Druga sprawa, trochę z upoważnienia braci strażackiej. Wiemy, że wpłynęło pismo odnośnie 

wysokości wynagrodzeń za udział w akcjach strażaków. Pytają, czy coś w tym temacie będzie? 

Jeszcze mam jedną ważną sprawę w nawiązaniu do dzisiejszej sesji. Najpierw zadam pytanie 

Pani Skarbnik. Czy przekonstruowanie, czy tez zmiana formuły przygotowania uchwał 

budżetowych będzie rodziła jakieś poważne problemy techniczne, czy też utrudni bardzo pracę? 

Dlaczego pytam?  Dlatego, że w zmianach budżetu czasami pojawiają się, no może 

niekoniecznie złe, ale niekoniecznie ja uważam, że są to najważniejsze priorytety w wydatkach 

inwestycyjnych. I potem z mieszanymi uczuciami, biorąc pod uwagę, że innej możliwości nie 
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ma, popieram remonty, czy też rozbudowy dróg a nie za bardzo jestem za Otwartymi Strefami 

Aktywności, czy też niekoniecznie uważam, że najważniejszym w tej chwili wydatkiem, 

prawie, że inwestycyjnym w gminie Lubiszyn jest Klub Seniora. Chociaż nie jestem 

zdecydowanie przeciwko takim klubom seniora. Za kilkanaście lat sam będę seniorem, ale na 

obecnym etapie i przy obecnych możliwościach, tu Pani Skarbnik nawet wspomniała, że 

pojawiają się takie negatywne sygnały, że nie jest już tak super. Gdyby takie budzące 

kontrowersje wydatki wyłączyć do oddzielnych uchwał. I też taki mój wniosek formalny Panie 

Przewodniczący może, żeby nie było to komplikacją dla prac księgowości budżetowej, żeby 

przyjąć taka właśnie formułę, bo ja wtedy z czystym sumieniem głosowałbym za większością 

a nie koniecznie podejmowałbym decyzję, którą uważam, że staje w sprzeczności z moją 

opinią, bo mówienie, że wszystkie rzeczy są ważne i wszystkie są priorytetowe, tak mogą 

mówić samorządy i gminy, w których się przelewa. Uważam, że powinniśmy jakąś gradacje 

tych wydatków sobie ustalić, przyjąć i niekoniecznie akurat ja osobiście do nich zaliczałbym, 

jako najważniejszą inwestycję, Klub Seniora w Lubiszynie. 

B.Pampuchowicz – Zwykle materiały przygotowywane są w bardzo dużej szczegółowości i 

nie widzę żadnego problemu, żeby przygotować dla Państwa kolejny projekt uchwały, w której 

będą wprowadzone zmiany do uchwały przygotowanej pierwotnie. Jak sami Państwo wiecie 

wielokrotnie podkreślam, że budżet żyje. Wszystkie zmiany podyktowane tutaj, wprowadzanie 

ich w momencie, kiedy zostaną już materiały wysłane wynikają z tego, że jesteśmy zobligowani 

do jakiegoś terminu, np. zaopiniować, zawrzeć konkretne dokumenty, aplikować o środki, 

aplikować o dotacje i przedstawić kolejne zmiany w budżecie. W związku z tym pojawiają się 

te zmiany. Nie widzę żadnego problemu i praktyka w samorządach jest taka, że przygotowuje 

się kilka uchwał zmieniających budżet i nie ma tutaj żadnego problemu. Wiąże się to z 

konkretna pracą, nie boimy się pracy, przygotujemy to, co państwo będziecie chcieli. 

W.Zwieruho – Panie Przewodniczący, ma Pan w każdym z tych punktów rację i prosiłbym 

Panią Skarbnik o przygotowywanie odrębnych uchwał z zadaniami inwestycyjnymi, żeby 

wszystko było jasne i czytelne. 

Odnośnie MG-6. Na następne wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy zaprosimy dyrektora 

biura MG-6 i poprosimy o wyjaśnienie. 

Odnośnie braci strażackiej. Udzieliłem odpowiedzi Prezesowi Zarządu Gminnego OSP, że 

zmiany w zwiększeniu ekwiwalentu za udział w akcjach ratowniczo – gaśniczych i ćwiczeniach 

nastąpią na przełomie maja i czerwca, wtedy pochylimy się nad tą uchwałą. Jest całkowita 

akceptacja Wójta, tylko prosił żeby jeszcze chwilę się wstrzymać, bo to wszystko musi być 

formalnie załatwione ze Skarbnikiem Gminy. 

U.Stolarska – Chciałabym dopowiedzieć, dlaczego ta kwestia jest odsunięta w czasie. 

Mówimy tutaj o zmianie stawki dla strażaków za udział w akcjach.  Przede wszystkim Panu 

Wójtowi chodzi o to żebyśmy zyskali możliwość oceny budżetu po I kwartale. Nie ma 

wątpliwości, że inicjatywa jest jak najbardziej uzasadniona i przygotowujemy się do 

przedstawienia Państwu projektu uchwały, ale musimy wiedzieć jak wygląda stan budżetu, 

dlatego ten termin maj – czerwiec. 
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S.Andrzejewski – Pytanie do Pana Przewodniczącego. Chodzi mi o to żeby Rada Gminy za 

Pana pośrednictwem skierowała interpelację do Zarządu Dróg Wojewódzkich i Zarządu Dróg 

Powiatowych odnośnie ronda. 

W.Zwieruho – To jest przygotowywane. Mówiliśmy o tym na wspólnym spotkaniu. 

M.Miszkiewicz – Pytanie odnośnie wniosku o termomodernizację naszej Sali wiejskiej. Czy 

już coś wiemy, czy są jakieś rozstrzygnięcia? 

U.Stolarska – Wniosek został bardzo dobrze napisany. Tak bardzo dobrze napisanych 

wniosków było aż 38 a alokacji na to zadanie starczyło dla 6 wniosków. To nie znaczy, że nie 

mamy dofinansowania, ale jeszcze nie wiemy o tym dofinansowaniu, ponieważ samorząd 

województwa dokonuje zmian w swoich budżetach dla różnych projektów, które do tej pory 

mogły być zrealizowane. Ale ta procedura trochę trwa, ponieważ na to musi być zgoda Unii 

Europejskiej. A też należałoby zwrócić uwagę na to, że analizując różnego rodzaju programy, 

które miały się odbywać w ubiegłym roku i w tym roku, to wiele z nich nie zostało 

zorganizowanych do końca z różnych powodów. I tam upatrujemy źródła finansowania i 

środków, które będą przesunięte do tego działania, gdzie środków starczyło tylko na 6 

projektów. W związku z tym, że byliśmy na ok. 25 pozycji, nie zyskując punktów tylko w tych 

kryteriach, na które nie mieliśmy żadnego wpływu jak np. brak możliwości podłączenia do sieci 

gazowej, to we wszystkich innych uzyskaliśmy maksymalne ilości, ale to nie spowodowało, że 

byliśmy w tej szóstce. W związku z tym władze województwa podjęły na razie taką decyzję 

żeby nie opóźniać realizacji inwestycji, przynajmniej w tych przypadkach, na które starczy 

środków, to tam podjęto decyzję a my jesteśmy nadal w grze, ale czekamy na ostateczne 

decyzje. 

Do punktu 17 porządku obrad: 

J.Domagała – mieszkanka Wysokiej - Ponieważ padło tu pytanie odnośnie tych wezwań z MG-

6. Osobiście pojechałam do księgowości z uwagi na to, że bardzo dużo mieszkańców Wysokiej 

otrzymało takie wezwania i zwróciło się do mnie, bo faktycznie czytając to wezwanie, ktoś, kto 

nie miał doczynienia z rozliczeniami, z księgowością, nie mógł tego rozgryźć. Powiem tylko 

krótko, że na tych wezwaniach nie było żadnych pomyłek. Od 5 lat wstecz, takie mają prawo i 

jest wyliczone. Z każdego roku dla poszczególnych mieszkańców dostałam wypis z 

dokumentów księgowych, wszystkie przypisy, odpisy itd. Co spowodowało, że są właśnie te 

wezwania? Otóż, przeważnie ci, którzy dokonali zleceń stałych w bankach a nie poprawili 

wysokości opłat, które obowiązywały i np. za rok 2012 – 2018, z banku szło 9,00zł. Ponieważ 

w dokumentacji bankowej na przelewie nie pisze, że jest to zapłata za konkretny miesiąc 

danego roku, w związku z tym wytłumaczono mi, był tam Pan radca prawny, że wpłacając np. 

dzisiaj 9,00zł. a wpłacając również wcześniej po 9,00zł. a należało już po 13,00zł., czyli 4,00 

zł. w tych miesiącach brakowało i to z bieżących wpłat pokrywano właśnie zaległości. I to 

spowodowało, że np. za cały rok 2016 ktoś w ogóle nie płacił. To każdy pójdzie i szczegółowo 

wyjaśni i nie ma tu ratunku. 

W.Prętki – Cieszę się, że w Gminie Lubiszyn mamy adwokata Związku Celowego Gmin, ale 

wydaje mi się, że tłumaczenie związku jest, co najmniej pokrętne i chyba nie do końca zgodne 
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z prawem, bo można egzekwować zaległości, ale nie można wpłat bieżących zaliczać na poczet 

zaległości. 

J.Domagała – Na wpłatach bieżących nie ma czy to dotyczy tego, czy innego miesiąca. 

W.Krupieńczyk – Byłem w Starostwie, rozmawiałem z Panem Michałem Wasilewskim na 

temat remontu ulicy Leśnej. Rozmawialiśmy dosyć długo również o innych drogach. 

Przekazałem petycję od wielu mieszkańców nie tylko Lubiszyna gdzie podpisało się 159 osób. 

Tak, że liczba osób, które popierają tę petycję jest duża. Mam nadzieję, że zostanie umieszczona 

na stronie Starostwa Gorzowskiego i również chciałem tu zobligować Pana Przewodniczącego 

i Pana Wójta do działania w tym zakresie. Pan Starosta obiecał, że spotkamy się trójstronnie 

razem z Wójtem i Przewodniczącym i przedyskutujemy ten problem. Przekazuję również tę 

petycję dla Wójta i dla Pana Zwieruho. 

Do punktu 18 porządku obrad: 

W.Zwieruho dokonał zamknięcia obrad V sesji Rady Gminy Lubiszyn. 

 

Protokołowała: 

K.Wiśniewska 

 

   Przewodniczący Rady Gminy 

(-) Wojciech Krzysztof Zwieruho 

 


